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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz a minisztérium a hazai levegő minőségének 
javítása érdekében?" 

Tisztelt Miniszter úr!

Méltatlanul keveset beszélünk azonban a hazai levegő minőségének romlásáról. Pedig ez a 
legalapvetőbb elem az életben maradáshoz, ami a nap 24 órájában körülvesz mindnyájunkat. Ennek 
ellenére azonban a becslések szerint csak Magyarországon évente 13 ezer ember halálához járul 
hozzá a légszennyezettség emelkedése.

Én értékelem a mindenkori kormány lépéseit, de meggyőződésem, hogy ennél sokkal többre van 
szükség.

Azonnal le kell állítani az egyébként rendkívül gyenge fűtőértékű, de annál inkább szennyező lignit 
lakossági értékesítését. A fűtés során ugyanis a szennyezés szűretlenül távozik, ami a XXI. 
században egyszerűen megengedhetetlen. 

<Hasonló módon fel kell lépni az egész országra jellemző avarégetés ellen. Ez a tevékenység 
ráadásul semmiféle haszonnal nem jár a lakosság számára, mégis makacsul tartja magát ez a 
rendkívül káros szokás.

További gond a szemétégetés. Hiába tiltja a jogszabály, sokan mégis rendszeresen elkövetik. Jóval 
erélyesebb és hatékonyabb fellépésre lenne szükség a hatóságok részéről.

Az EU-n belül Magyarországon az egyik legrosszabb az épületek energiahatékonysága, 
gyakorlatilag az utcát fűtjük a szigetelés nélküli otthonainkban. Tekintettel az egyre forróbb 
nyarakra, a szigetelés már a lakások felmelegedése miatt is egyre fontosabb kérdés.

Érdemes fontolóra venni akár komoly beruházások leállítását is, amennyiben a levegő minőségének



védelme szempontjából ez indokolt lehet.

Bár a levegőt szennyező gázkibocsátásért nagyrészt a fűtés felel, de sajnos a közlekedésünk is 
rendkívül ártalmas. A megfelelő politikai döntéssel 2-3 év alatt is látványos eredményeket 
érhetnénk el. Többet kellene tennünk például a személyi autóforgalom visszaszorításáért. A 
jelenlegi szabályozás azonban sokkal inkább bátorít, mint korlátoz. Az OECD országok közül 
például nálunk az egyik legbőkezűbb a cégautók támogatása 

A helyzet súlyosságát az is mutatja, hogy januárban már a szmogriadó tájékoztatási fokozatát kellett
elrendelni a fővárosban. A napokban született döntés értelmében pedig a szálló por kisebb 
szemcseméretű, veszélyesebb részére megállapított határérték meghaladása esetén is tájékoztatás ad
a fővárosi önkormányzat.

Tisztában vagyok vele, hogy számos más napi probléma fontosabbnak tűnik. De a szakemberek 
kétségbeesésükben már tömeggyilkossághoz hasonlítják a légszennyezettség következtében 
kialakult helyzetet. Nem hagyhatjuk figyelmen kívül azt sem, hogy az elmúlt 16 évben 2,5-
szörösére nőtt az asztmás gyerekek száma Magyarországon.

Az eddigiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

Miért nem akadályozzák meg a lignit lakossági értékesítését a környezeti terhelés csökkentése 
céljából?

Miért nem tiltják be az egész ország tekintetében az avar elégetését?

Hogyan lépnének fel hatékonyabban a szemétégetés visszaszorítása érdekében?

Milyen lépéseket tervez a magyar kormány a közlekedés általi légszennyezés mérséklésének 
megoldására?
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